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that his wife told him that nothing unusual had happened and, 
that things were about the same as they were when he let 
ACOSTA stated that he then forgot the information furnished 7- • 
to him by the young Mexican boy in Aguascalientes, Mexico, 
regarding the death of President JOHN KENNEDY, since while • • 
in Aguascalientes, he did not see anything in the newspapers 
regarding President KENNEDY's death, nor did his wife mention -' 
.such—fact upon his return to Mesa, Arizona. 

ACOSTA stated that after his return to Mesa, two 
days later President KENNEDY was assassinated at Dallas, 
Texas by LEE OSWALD and this fact scared him and also made 
him remember the information furnished to him by this young 
Mexican boy in Aguascalientes. Re stated that he was then' 
scared tomention this information to anyone, even his wife,* • 
for tear that she might think that he had been drunk while . 
in Aguascalientes, or at least think he was crazy and laugh 
at him. He stated that this information had been worrying him 
since W. KENNEDY's assassination to the extent that he had to 
tell someone about it and that was the reason that he informed 
Detective RAY OOMEZ, Mesa Police Department, of this information, 
since he had known Detective OOMEZ for a long number of, years. 

JUAN E. ACOSTA was informed of the seriousness of 
making such allegations to the FBI, at which time JUAN E. 
ACOSTA raised his right hand and stated, "I swear that I am 
telling the truth." At this point ACOSTA broke into tears' , . 
and again related that he was telling the truth, and that the 
reason he had not.furnished this information upon his return 
to Arizona was for fear that people would think he was crazy 
and laugh at him. He also reiterated at this point that he 
would be willing to go to Aguascalientes and find this youth 
who had previously furnished him the information and make 
him tell investigating officers that what he had said was - 
true. ACOSTA also stated that he did not like any form of 
communism; that he was strictly opposed to communists; and 
that he wanted to get this information off his mind. 

JUAN E. ACOSTA related that he was a citizen of the 
• • United States and had worked as a miner in the copper mines 
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located at Ray-Sonora, Arizona; Jerome, Arizona; and Supe ior;* 
Arizona. He stated that in 1955 he was involved in a a 	:- ,!.;..'s% 
accident at Superior, Arizona and received medical treatment ..:-' 
in connection with that accident. He also informed that he 
retired from the company due to the accident and was still 
suffering from injuries received. He stated that he had never 
been hospitalized, except for injuries caused by the mine . . • 
accident in 1955. ACOSTA related that he did not smoke and • 
the last drink of alcoholic beverage taken by him was in 1934. 
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..........psi 	Mrs. AN. AWL% 61 West AedtoraAjksiu. Arizona, 
advised thit-ihe was acquainted 1, 0-0STA, 43947017.-.. 

of Bellview, Mesa, Arizona, only on a speaking basis and c lc!' 
furnish no information regarding his truthfulness, emoti nal - 
stability, or otherwise. 	She related that her husband, . . 
MIGUEL ROSAS, would be in Mesa, Arizona on December 7, 1963, 
and that he was employed at the Magma Copper Company, 
Superior, Arizona, in 1955 during the time of employment by 
JUAN ACOSTA. She also stated that her husband could furnish 
names and addresses of persons well acquainted with ACOSTA. 
'in the Superior, Arizona area. 
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MIO 	ROSAS,...01.A111...Bedfordp.MADA0 Arizona, 
advised that 	as acquainted with JUAN E. ACOjT 	. • 
presently resides at 439 South Bellview, Mesa, Arizona He 
stated that he was employed at the Magma Copper Compa as 
a miner in 1955,  during which time ACOSTA was employed with • 
the same company. He related that ACOSTA was injured in a 
mine accident in 1955, and because of the accident, eventually 
was retired by the company. He also stated that approximately 
two or three years ago, ACOSTA moved from Superior, Arizona'. 
to_Mesa, Arizona. 	 , 4 . 

Mr. ROSAS advised that he was not a close associate 
of JUAN E. ACOSTA and could not honestly furnish any informa-, 
tion regarding ACOSTA's rental and emotional stability and • 
truthfulness. He stated that he knew him only as a miner and 
on a speaking basis; however, had never been socially 
associated with ACOSTA nor had ever had any business dealings 
with him. 

Mr. MIQUEL ROSAS advised that three or four people 
residing in the Superior, Arizona area would possibly be able 
to furnish more imormation regarding ACOSTA than anyone else. 
He furnished their names as follows: 

4AMON BANDA, 937 Belmont, Superior, Arizona;/ 

-MIKE SILVAS, Pinal Street, Superior, Arizona, 
(residence located in front of Leo's Market); 

LEX ARNETT, Constable, Superior, Arizona;:7 

,,JOSE GARSA, Pinal Street, Superior, Arizona. 

- I 
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Peace Church, 	West et&treet Mesa, Arizonai advise ‘ f;.' 
i-r116-"Wilinirillired with f.'' . 	OSTAT9r43 -South.,,i .  '! . 
Bellview, Mesa, Arizona, and that on occasion ACOSTA ' .y, 	, 
attended Mass at his church. He related that he had ' .,.' 
discussed, on that day, with JUAN E. ACOSTA the facts per-
taining to information furnished ACOSTA by a young Mexican 
boy at Aguascalientes, Mexico regarding the death of President 
KENNEDY. Reverend O'DEA related that after his conversation 
with ACOSTA, he was of thecpinion that ACOSTA was serious and 
beneved that he had honestly rectived this information from 
this unknown lad in Mexico, regarding the death of President ' 
KENNEDY. & stated, however, that in his own opinion which 
was formed after talking with ACOSTA, that the information 
furnished by 	might be a figzent of his imagination. 
He related that the emotional stability cf ACOSTA was - 
questionable. Revereni O'DEA advised that he could furnish 
no .further information regarding ACOSTA or the truthfulness 
of the information furnished by ACOSTA. 	 • . 	. . 
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(fp ARNETT, ConstableaUmagg,..Aaraa  advised'. 
that he ha been acquainted-With—JUAN E. ACOSTA for thcoast '- 
twelve or fifteen years, and that he considered JUAN E. 'ACOSTA 
to be a big liar and a person who would do anything or Cell , • 
anything in order to gain self-satisfaction.  

c5tr. ARNETOrelated that in 1955 JUAN E. ACOSTA was 
injured in a mine accident at the Magma Copper Company and 
that ACOSTA was afforded a hearing regarding his injuries, 
by the Industrial Commission from Phoenix, Arizona. (Ar.'ARNETTj 
staFed that he attends,: these hearings and that while these „: 

• hearings were in process, he observed JUAN E. ACOSTA walking 
as any normal man woald walk, and upon ACOSTA's appearance at 
the hearings,- he wo...dd put on one of the biggest shows, 
reflecting pain, that he had ever seen.CONETrOadvised that 
during one of tree hearings, JUAN E. ACOSTA appeared to be in 
so much pain that he could not sit up tril had to lay down on 
the-bench in the hearing room. U'RNE="urther related that 
just prior to this hearing, ACOSTA was walking and acting as 
any normal man would, and a few minutes later at the hearing, I  
appeared to be in so much pain with his hip and back that he 
could not sit on a tench cr a chair. 

Gir. AR/XT.further related that during the time 
ACOSTA resided in SAperiors  Arizona, ACOSTA was constantly 
coming to the Constable's Office and reporting persons who 
were supposed to have trespassed cn ACOSrA's property, and ' 
had caused various damages. He stated that on one occasion, 
ACOSTA reported that some neighbors had completely,demolished 
,a fence around ACOSTA's property. Constable ARNETT stated 
that he investigated this matter and determined that, ACOSTA 
had one strand of barbed wire across a footpath in his yard, 
which was also between ACOSTA's residence and another 
residence and that someone ran into this barbed wire during 
the night hours and had gotten cut. One of the neighbors 
reportedly cut this wire because it was a hazard. 

	

On another occasion, ARNETT stated that ACOST! 	• 
came to his office and reported that someone had stolen the 
top off a cesspool located in ACOSTA's yard. Upon investiga- 

• tion, Constable ARNETT related that the cesspool had caved 
: in and that the top also was in the cesspool hole. Later, 
• ACOSTA tried to blame the cave-in of the cesspool on neighbors  
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onstable ARZETiladvised that during the time AN 
E. ACOSTA resided in Super or, Arizona, he was a constan _- 
complainer and none cf the complaints made by ACOSTA had any 
basis to them.ARNSTT]advised that he, personally, thinks 
JUAN E. ACOSTA s emotionally unstable and will tell falsehoods 
in order to boost his ego. 
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does not peak t e Eng 	 e s 	years of age .. 
• and in good health. OLEX ARNETT, Constable, Superior, ':':- ',. . 

Arizona, was used as interpreter in the fol owing int(Tyiews 
-., 
- .r ' 	• • - 

CIAMON BAND advised that he has known JUAN E. ' 
ACOSTA for approximately twenty years, or longer, and 	:. 
considers ACOSTA to be aJar and a person who will tell 
false stories. Mr. BAND; advised that he considers ACOSTA 
to be emotional y unstab e. He also related that ACOSTA .:., 
hal received some injuries in an accident at the Magma 
Copper mine in 1955, and that some of his troubles might have 
been caused by injuries. 
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does not spec the EngeriWrianguage. He appears to be, 	7,   

I
good health and is approximately eighty years of age. I 	

, 

Constable ARNETT was used as interpreter in the follow 	- 
# interview: 

MIKE SILVAS advised that he had been personally 
acquainted with JUAN E. ACOSTA since about 1950. He also 
advised that ACOSTA, prior to that time, was employed with 
the Phelps-Dodge Copper Company, Jerome, Arizona;.and that 
in ?955, ACOSTA was injured in a mine accident at the Magma 
Copper Company, Superior, Arizona; and a year or two later 
was retired fir= tI copper company. MIKE SILVAS advised 	. 
that he had never had any close business dealings with 
ACOSTA, nor had he worked on the same shift with ACOSTA., 
He stated that, in his opinion, ACOSTA might be prone to 
furnish information which was not exactly true. He stated 
he believed this might be the case, since ACOSTA was hurt in 
a mine accident. E related that the mental condition of. 
ACOSTA might be questionable. 
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JO 	ARSA, 
-the• English 	age; owever 

) with a broken accent. 

JOSE (URSA related that he had been acquainted 'with 
JUAN E. ACOSTA since approximately 1930, at which time ACOSTA'. 
was employed at the Phelps-Dodge Copper Company, Jerome, 	: 
Arizona. He described ACOSTA as being a very quiet person . . 
who would not discuss any of his personal activities with anyone. 
Mr. OARSA related that he has known of instances in which -; 
ACOSTA did not even speak to his wife for one or two days at 
a time, and for apparently no reason. BO described ACOSTA as 
being an introvert-type of person and a person who would not 
socially associate with anyone. Mr. GARSA related that he had 
never been closely associated with ACOSTA because of ACOSTA's -- 
personality, and could not furnish any reliable information 
regarding ACOSTA's emc.tional stability. He stated that he 
would question the actions of ACOSTA and any kind of information 
that ACOSTA would possible furnish. Be related that he could • 
furnish no definite information regarding ACOSTA other than 
his own personal opinion, which he had just given. . 
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set of Staff Ma 
.4140J 44, advised that he is personally acqua n e 

JUAN E.k,ACOSTA. According to Doctor FIRE, ACOSTA. w*S-employed 
as a miner for the Magma Copper Company, S 
for approximately eight or ten years; an in 1 55,/ACOSTA was 
involved in a mine accident in which ACOSTA claimed to have 
received bacX and hip injuries. Doctor FIN= Ooduced 
records and advised that this accident took place on February 4, 
1955. Doctor FMB related that JUAN E. ACOSTA, after the 
accident, relate4 that he had so many injuries to his back.  end 
hip that it was impossible for him to continue work and ACOSTA -* 
nade application foc compensation through the Industrial 
Commission, Phoenix,\Arizona. According to Doctor PUKE, a 
series of examinations by various Industrial Commission doctors 
were made on JUAN E. ACOSTA; also psychiatric examinations, . 
which reflected that ACOSTA's disabilities were not Completely • 
caused ty injuries received in the mine accident. Doctor 
FINN further related that, to the beet of his memory, ACOSTA . 
appeared to be after a large financial settlement from the 
Magma Copper Company and hewas of the opinion that the copper, 
company had to make a financial settlement with ACOSTA, through .,-.  
the Industrial Commission, in.order to relieve themselves of 
the nuisance value of ACOSTA. 'He related that he could not 
remember how mo:h cr what type of financial settlement was ' • 
made with ACOSTA by the Magma Copper Company. 

Doctor HOWARD W. PIM related that in 1957, JUAN 
E. ACOSTA was given a psychiatric examination and that results. 
of this examiliation reflected that the functional elements in 
his present infirmity were not caused'by the injuries received 
in the mine accident. Doctor PIM related that it was also 
brought out that during the psychiatric' examination, ACOSTA 
apparently forgot himself near the end °X the examination and 
reacted in a normal fashion. During the early part of the 
examination, ACOSTA appeared to be completely involved in his - 
complaints, absolutely humorless, and was very obvious in the 
tact that he would never look at the examining doctor, eye to 
eye. Doctor FINKS further related that examinations reflected 
that %COSTA reacted with a great deal of depressive and 
pessimistic moods, stating that ACOSTA thought solely of his 
• own infirmities and concentrated on them continually. He 
related that ACOSTA blamed officials of the Magma Copper Company 

• f
or his infirmities and thought they should be solely responsible 

t. 
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for his well-being in the future. Doctor PIM deioribed -- •• :. • •. 
.. t'41: 	• Afi,, t.';r.ii  .../ . 

ACOSTA aka person who was not like an average person who had 
received inOries in that he would not make efforts to  ,  
improve upon'his condition and do the best that he could under 
present circumstances. Doctor PINE described ACOSTA in this 
regard as having a "functional overlay.' ACOSTA was further .  
described by Doctor FINKS as a person wtIo was theatrical in • 
his actions. Doctor PINKE further dtscribed ACOSTA and his. 
disabilities as being hysterical. Doctor PINXE'cited the:. ....*. — 

. 	following example of a person who could receive a severe 
. 	shock and this person could lose the use of his legs and would .- 

have to be placed in a Wheelchair. This condition could ' •• . 
exist for an unknown length of tin, and then the same person 
could receive a severe shock and function as normal as any 
other person. Doctor FMB related`that some of the  

. 	disabilities of ACOSTA could be considc(ed likewise. 	- .. . . • 
. 	 -- 

Doctor PIN6 related that in hiq opinion, JUAN B. 
ACOSTA was possibly interested in obtain' ' some money by • -.. 
furnishing information as he did in regard tq the assassination 
of President FENNED1; or at least ACOSTA was ossibly in hopes 
of receiving a free trip to Mexico. HO related that it was 
possible that ACOSTA could have conceived in his pwn mind the • 
fact that such information regarding President KENNEDY's 
possible death was furnished to him in Mexico, and after 	.r. 
II:Paring so much of this information at the time of President 
KENNEDY's assassination and subsequent to that, then ACOSTA 
ipight in his own mind believe that this instant was true. 
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L. COXCZt.. Employment OfficerlYAgma_Mar 
So.nC.r.aticn, a iseU that their emplrymen, records reflect 
that JUAN E. ACOSTA was born May 27, 1902, at Villa Hidelgo, 
Jalisco, Yexico. The records reflect that ACOSTA obtained 
United States citizenship at Prescott, Arizona May 19, 1938. 
The recorls reflect that ACOSTA had been past employed by 
the Phelps-Dodge Copper Corporation, Yerome, Arizona, and was 
emplord ty the Macma Copper Corporation February 27, 1950. 
ACOSTA was involved in a mine accident February 4, 1955, 
at Superior, Arizona, and was working onj  part-tire basis to 
Mtuary 61  195e. A - :c-dfng 	Mr.12pX^!: PIC'S:A was on the 
psmaneLt rayr:11 frn 1955 ts. his :ez.minelen in January, 
1958. 

;]- rr4.- T. CCXCN alvised that Le was personally 
v..qoaintel v...., 7IYA" E. ..(SIA arA rgaTtet ft USIA as being 
en.oticnall '.,%5 4 aL;". FT related t!-.a' AIOS7A would tell 
falsehccis end do sim:v.-- anything in order to win his point 
In an argIJr.er.. 10 -filatzi that after the nine accident in 
1955, A'.."CSIA col,r1a1!. , 1 cf receiving severe bark and hip 
irjuries; ,. c.x.:.;;.::-. 1:- vslicating dc.ctors 	o wh examined ACOSTA 
determine) tt,a! P.,:nr-A.'s disabilities were rat caused by the 
accidt rt. 1!3 statTi *:'sk, to the best of his recollection 
and in. ,, cr:: th( cr.a,.!-..lns doctor:. ozatel that no more than 
ten 1,---,1-  1:71:-.. (-ull tr attritul- .11 to the mine 
a--.11. ' at , i ';'!. -;,- 	''',01,  luncticnal dlec:Aers of ACOSTA 
,1,..- ...?, .- 1.1:: ,H,.- r?:.-!Jc. 	Fiv.[nXON,J rslated that ACOSTA 

(!.si.ar.:17;
•  
rorTlaIrv..1 tf tack injuries and on nunercus 

of.:...r as!:-..s. :.e.fil(1 t.. vcrk. 	Hee stated that ACOSTA demanded 
a t.F.1 !e f..rris,.:-1 tr ,-_:n•Ir Le was reTlired to work. in 

' , r.ler crat UT .' ;AI la.' dcwrr. and ree every few minvtes. 
F.r2 fur'h9r rels'ed LiAt in order fcr ths cumpany to rid 
themselvs of the nuisance value of ACOSTA and the 
ellpstti9n.:1 rad,-  by ACOSTA, the company made a cash settlement 
1,r.. Af7C31.A ii. fi'r amcult. of 45,500.00. 

Pr.E0X1o.lated that in his opinion, ACOSTA was 
not cmc•icnally stale; atA was also cf the opinion that 
psychiatric examine.ions given to ACOSTA in 1957 would reflect 
that he was suffrrif.lg from moods of depression. 

Or 	 12/7/63 lit __,STIFERITLARIZONA Fil. I EX 105-1529 

 

 

61. 	SA HENRY F. ORAIE/m.-] 

 

	 Date dictated 

 

12/9/63  

   

1 +.111 document contylne w.tth.r treotn.i.ndo•Ic..r t.t.? ynnclu•ton• if the FPS. it 4. th. Novelty Id 	r•I end Is footled 1" 
t 	 It end Ito efon1...11. •Ir• Ist t to b. I 	 cmtein• you? seen •y. 

• 



PONTIvo or ip wog 	 i OrFICIL OF ORIGIN 

DENVER 	 DALLAS 
TIFF Of CASE 

I 
• I 

t;.> 
 joilegE HAKVEY OSWALD, aka 

OAT[ 	 PILRIPO 

12/13/63 	12/9-10/63 ft  

I

TYPO) SY 

a! 
Rover MAD( 

RAYMOND J. FOX 
CHARACTER OF CASE 

IS - R 

 

  

  

• ■• 

 

) 
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION • 

REEEREMIES: Report of SA RAYMOND J. FOX dated 12/5/63 at Denver 
Report of SA RAYMOND J. FOX dated 12/11/63 at Denver 

roi Dp-r~ 

3 I; 

*MCI daeNT 
IN C.NANG( APITNovED 

COPItf NIAOT • 

16)- Bureau (62-109060) 
2 - Dallas (89-43) 
2 - Denver (89-41) 

DO NOT WRIT( IN SPACES KLOW 

REC- 

- P - 

-A* - 
• Cover Page 

I 

	

1 70/ 
4 DEL 

• 

Dissoonlnetlen Rm./ el Attach./ Report 	 Noteilwis 

Reagent Pler4. 

Au  t;izaziAnf nyseisc 	I 
A  ',lacy 	• 

0- tep,:m.  

	  — ma.4•1•111,.• 	J  SCIf  

Delo  Fwd. 	-//4/11- 
Nov Turd 	/ -; 

fly R 



opeom INIERN&L SSCPRIT1 R 

SrIelmit 

WEERT S. SCOI:, Denver, Colo., identified as individual who 
allegedly male remcrks opposing former president JOHN F. 
KENVEDY at Cas;er, Wyo. SCOTT states remarks were political 
in nature arc: he definitely made no detrimental statements 
rtrrding Pre2ilent KENNEDY. 

Detailt: 
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ON 89•41 

RE: REMARKS ATTRIBUTED TO WYOMING RESIDENT 
BEARIN7 POSSIBLE CONNECTION TO 
ASSASSINATION OF PRESIDENT JOHN F. KENNEDY 

R. L. HIGGINS - 
ROBFRT S. SCOTT 
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1 
DN 89-41 
az:A 

Discreet inquiry at the Townsend Hotel, Casper, 
Wyoming, by Special Agent CARL L. SHERWOOD on December 10, 
1963, disclosed that MICHAEL FLOOD was referring to ROBERT 
S. SCOTT in making his original statements, and that R. L. 
HIGGINS, while employed by the United States Post Office as 
a railway mail clerk, was not in contact with FLOOD. 

- 3 - 



1 	 D.4. jecember 10, 1963 

RQBERT_S CQTT, 1130 Pennsylvania Street, Aertment,  
20670enyer,-ColUOP, was contacted at thi- Tm-iiiiihrHoiarmsw  
ei liPer, Wyoming, and he advised that he has been employed 
*as a clerk by the United States Post Office for 22 years 
and is presently working on the mobile unit from Denver, 
Colorado to Casper, Wyoming and return. He stated he, 
because of his employment, s ays overnight in Casper, and 
he often kills time by tal ng to the local residents. He 
stated he knows one.M1GHA 	LOO by description, and in 
the past, he has discussed polit cs with him at various 
times at the Horn Drug Center. 	Nj 	• 

6 

SCOTT stated that FLOOD had impressed him as being 
a very ardent Democrat and a strong believer in labor 
unions. He stated during recent weeks he has attempted to 
avoid contact with FLOOD because FLOOD has become increas-
ingly'argumentative and disagreeable in stating his political 
opinions. He stated the last time he saw FLOOD and dis-
cussed politics with him was approximately two weeks prior 
to the assassination of former President KENNEDY. 

SCOTT stated at the time of this discussion, he 
told FLOOD that the Democratic Party was not as popular 
as people would like to believe in the State of Texas. 
He said FLOOD replied to this remark by stating he did 
not care if the "Black Baptist Protestants in Texas" 
supported KENNEDY or not, because he, KENNEDY, would Le 
re4lected. SCOTT stated that after this comment, he left 
FLOOD inasmuch as he took personal offense to the remark 
made regarding protestant.. He stated that from that time 
on, he has avoided FLOOD. 

SCOTT stated he is a loyal, reputable American 
and a trusted Government employee, and that he has no infor-
mation whatsoever pertaining to the assassination of former 
President KENNEDY, and he knows of no reason why anyone 

12/10/63  et  Casper, Wyoming 	Fa.,  Denver 89-41 

12/10/63 
	 Dot. (hooted 	  
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should think that he in any way could by any stretch of 
the imagination, be expected to have such information. 
He stated he does not have any relatives'of contacts of 
any type in Dallas, Texas, however, he does have a sister 
living along the Gulf of Mexico. 

SCOTT reiterated that it was fantastic to even 
think that he would have any information pertaining to the 
assassinAtion of former President KENNEDY. 

- 5 
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.4weglihm,  

RE: JACK RUBY 

FORMER  ACQUAINTANCE SOL D, HATFIELD  
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1 	 Doi.., December 12. 1963  

•• 

f-- 
Mr. SOL.D(HATFIE4D, 2407 West 14th, who is employed 

as a psychIiiiic'technician at the Colorado State Hospital, 
Fueblo,-4C6lorado, advised that after observing news photos of 	lb  
LACK RUBENSTEIN, also known as JACK RUBY, he felt certain that 
such photos were of a persoaknown to him as JACK RUBY who was 
employed by the Airway Sweeper Company.in the Ardmore-Duncan, ' 
Oklahoma, area in 1953. HATFIELD advised that he was not 
Positive this was the same person and that he knew this 
individual vaguely and casually and had no real personal 
acquaintanceship with this man. HATFIELD could furnish no 
information concerning the activities of this person who he 
thought was JACK RUBY and he stated he was furnishing the above • 
information on the basis that it might prove of value in develop-
ing past activity data on RUBY. 

00  12/9/63 	at  Pueblo, Colorado  

4  Special Agent ALVIN D. SIWITT/mf 
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CONCERNING QUESTIONS ASKED BY INSPECTOR MOORE TODAY, SkE 

Knfr.IS OF NO ATTEMPT AT SUICIDE BY OSWALD, THINKS HE WAS INCAPABLE 

. Or:COMMITTING SUICIDE, AND DID NOT BELIEVE HE HAD ATTEMPTED 

Sl'ICIDE. 'STATED HAD NOTICED AN OLD SCAR Flpq THELEFTINNER 

(_ ) 
VT PARVEiOSWALD, AKA, ASSASSINATION OF PRESIDENT JOHN 

FITZGERALD KENNEDY, NOV. TWENTYTWO LAST, DALLAS, TEXAS, AFO 
,• 	Y. 

LHARINAAOSWALDJINTERVIEWED FOR OVER FIVE HOURS TODAY AND 

FMISHEIIFOL'OWING INFORMATION CONCERNING EVENTS LEADING TO 

rir ASSASSINATION-  

SHE KNEW OSWALD HAD THE RIFLE WRAPPED IN A BLANKET IN THE 

rAnAGE AT THE PAINE HOUSE AND HAD SEEN IT THERE. SHE DESCRIBED 

T"E BLANKET AS BROWN WITH GREEN SQUARES AND SAID IT WAS A 

CtItIAN MADE BLANKET PURCIISED IN RUSSIA. SHE ADVISED SHE HAD 

TAYEN THE PHOTOGRAPH OF OSWALD HOLDING THE RIFLE AND COPY OF 

TqE PAPER QUOTE MILITANT UNQUOTE AND WITH PISTOL IN HIS BELT. 

SHF SAID SHE DID NOT NOTICE THE PISTOL win'. THE PHOTO WAS, Age, 
'‘C 7 	h^e Y.7 	-- 

DEVELOPED. TOOK PHOTO END OF FEBRUARY OR MARCH, NINETEEN-  

II 
Sl7TYTHREE AT NEELY ST. ADDRESS. Ek105  

1,• 

DID PAGE ONE 

URrENT 12-2-63 

: 40 DIRECTOR, FBI 

FPO!! SAC, DALLAS 
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FArT TWO 

DL /89-.43/ 
t 

WIIST OF OSWALD AFTER THEY WERE MARRIED AND ASKED HIM ABOUT IT 

9"1.  HL AID NOT LIKE HER QUESTIONING AND REFUSED TO ANSWER HER. AP 

TIT SCAR VAS COMPLETELY HEALED THE FIRST TIME SHE SAW IT. SHE1 

WAS NOT TOLD OF THE INCIDENT OSWALD HAD MENTIONED IN HIS DIARY . 

CONCERNING THE SUICIDE ATTEMPT AND SHE WILL BE FURTHER QUESTIONED 

ALONG THIS LINE IN SUBSEQUENT INTERVIEW. 

'MARINA ADVISED SHE COULD NOT IDENTIFY THE UNKNOWN MALE VISITOR 

ir!C REPORTEDLY UTILIZED THE BACK STAIRS TO VISIT THE OSWALDS AT 

NEELEY ADDRESS. IN EARLY NINETEEN SIXTYTHREE. TO DATE, MARINA 

H1\7 MAINTAINED HER LOVE FOR OSWALD AND SHE HAS NOT BEEN QUESTIONED. 

YTI ABOUT QUARRELS AND REPORTED BEATINGS OF HER BY OSWALD BUT 

WILL BE SO QUESTIONED IN SUBSEQUENT INTERVIEWS. 

ORIGINAL AND REPLICA SACK FOUND AT WINDOW FROM WHICH 

ASfASSINATION SHOTS FIRED EXHIBITED TO MARINA BUT SHE WAS UNABLE 

TO IDENTIFY THEM AND SHE STATED SHE DID NOT REMEMBER OSWALD BRINGING 

HNIE SUCH A SACK OR PAPER OF THAT DESCRIPTION. 

INTERVIEW WAS CONTINUED CONCERNING HER PERSONAL RELATIONSHIP 

MP OSWALD IMMEDIATELY PRIOR AND SUBSEQUENT TO MARRIAGE. AT 

TIrE OF MARRIAGE , OSWALD HAD NICE BUT SMALL APARTMENT WITH BALCONY 

OVULOOKING RIVER AND THEY LIVED IN THIS APARTMENT FOLLOWING 

MARRIAGE. APARTMENT LOCATED COMMUNIST STREET NO. FOUR, APT. 

TVENTYFOUR, MINSK. APARTMENT HOUSE OCCUPIED BY WORKERS IN 

*PLANT WHERE OSWALD WORKED. THEY ENTERTAINED IN APARTMENT AND 
4 

MEETS WRE GENERALLY GIRL FRIENDS OF MARINA AS OSWALD WOULD NOT 

PERMIT HER FORMER MALE FRIENDS TO VISIT. ALSO, THEY ON OCCASION 

Mt PAGE TWO 

• • .4 • 
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PAU THREE 

PL 89-43 

VIrITED 14 APARTMENTSpF HER GIRL FRIENDS 	THEY HAD NO FRIENDS 
A. 

IN SAME APARTMENT HOUSE. OSWALD HAD TWO FRIENDS, NAMES REFUSED 

WMARINA, ONE WHO WAS MEDICAL STUDENT WHO LEARNING ENGLISH I 

Arm ANOTHER WHO ATTENDED TECHNICAL SCHOOL AND WORKED IN THE 

SATIE FLANT AS OSWALD. 

8 DETAILED DESCRIPTION OF APARTMENT OBTAINED. IT COMPRISED 

CVMPINATION LIVING, BED AND DINING ROOM WITH KITCHEN AND BATH. 

ruT WAS SEVEN AND ONE HALF RUBLES PER MONTH INCLUDING UTILITIES, 

VO TELEPHONE. THE APARTMENT WAS SPARSELY BUT ADEOUATELY FURNISHED 

OSIALDS PURCHASED COUCH AND HER UNCLE CAVE SOME FURNITURE. 

MARINA SAID SHE WAS CONSIDERED MEMBER OF KOMSOMOL FOR ONE 

YEA° WHILE EMPLOYED IN DRUG SECTION OF THIRD CLINICAL HOSPITAL, 

PUT WAS DROPPED FROM MEMBERSHIP WHEN SHE DID NOT PICK UP 

11E11c.IERSHIP CARD. ADVISED WAS NOT AND IS NOT INTERESTED IN 

POLITICAL MATTERS. SHE WAS ALSO MEMBER OF MEDICAL WORKERS UNION. 

STATES OSWALD MAY HAVETEEN MEMBER OF UNION AT PLANT WHERE. 

VC"XED, BUT IS NOT SURE. STATED OSWALD BELONGED TO NO OTHER 

OPrANIZATIONS. 'SAID HER UNCLE IS MEMBER OF COMMUNIST PARTY BUT 

HE" AUNT AND STEP FATHER ARE NOT, AND MOTHER WAS NOT. 

SHE ADVISED THAT NONE OF OSWALD—S ACTIONS IN MINSK WOULD 

WICATE HE VAS IN CONTACT WITH RUSSIAN INTELLIGENCE OR ANY 

PERSON NOT KNOWN TO HERSELF. SHE DOES NOT BELIEVE THAT HE WAS 

CONTACTED BY ANY INTELLIGENCE AGENCY OR OTHER RUSSIAN OFFICIAL. 4 

END PAGE THREE 



rAcr. FOUR 	 ( I%  

DI 89•43 

STE STATED SHE IS SURE OSWALD WAS NOT GIVEN INTELLIGENCE ASSIGNMENTS 

Iv Tvr-wei. AND WAS NEVER EMPLOYED NOR WORKED ON BEHALF OF ANY 
RUSSIAN INTELLIGENCE AGENCY OR OTHER OFFICE.. 

SHE STATED SHE HAD NEVER BEEN CONTACTED BY ANY RUSSIAN 

INTELLIGENCE AGENCY IN RUSSIA OR U.S. SAID SHE DID NOT KNOW 

OS"ALD LIVED IN MINSK PRIOR TO HER FIRST MEETING WITI)HIM, AND 

DIP NOT KNOW HE WAS AN AMERICAN UNTIL SO INFORMED BY THIRD PARTY 

AFIFR SHE HAD MET OSWALD. ADVISED SHE WOULD NOT CARRY OUT 

EFTIONACE OR INTELLIGENCE ASSIGNMENT EVEN IF ASKED BECAUSE SHE 

PVIRES TO LEAD A SIMPLE, PLAIN LIFE. 

COULD NOT UNDERSTAND HOW OSWALD WAS ADMITTED FOR RESIDENCE IN 

PUrSIA IN VIEW OF NONRUSSIAN PARETAGE. 

OSWALD DECIDED TO RETURN TO U.S. APPROXIMATELY THREE MONTHS 

AF1EP MARRIAGE AND MARINA AGREED. OSWALD WROTE AMERICAN EMBASSY 

70 OBTAIN NECESSARY PAPERS AND SHE CONTACTED A RUSSIAN GOVERNMENT 

OFFICE IN MINSK WHICH FORWARDED HER REQUEST TO FOREIGN OFFICE 

IN MOSCOW. SHE FILLED OUT APPROPRIATE DOCUMENTS AND FORWARDED 

THEM TO MOSCOW AND THEN WROTE TO THE AMERICAN EMBASSY REQUESTING 

FE MISSION TO ENTER U.S. WITY0SWALD. OSWALD AND MARINA FLEW 

10 MOSCOW IN ABOUT JULY, NINETEEN SIXTYONE, EXACT DATE NOT 

MEMBERED, WHERE OSWALD WAS INTERVIEWED BY AMERICAN STATE 

DC:TT. OFFICIAL, AND WHERE SHE WAS SO INTERVIEWED LATER. 

• INTERVIEW CONCERNING DEPARTURE ARRANGEMENTS TO U.S. 

10 PE CONTINUED TOMORROW. 

E4T)PACE FOUR 

- 
	• 



FAruIyv 

DL 109•43 

i OSWALD PROFICIFNT IN RUSSIAN BUT SPOKE WITH DEFINITE 

ACrENT. SHE CLASSED HIM AS PESSIMIST BUT STATED HE WAS NOT 

PEPRESSED MENTALLY. ADVISED HE WAS SHORT EMERED AND DIFFICULT 

TC CET ALONG WITH. MARINA STATED OSWALD DID NOT CARE FOR HIS 

IfiTHER AND HAD NO SON DASH LIKE FEtlINGS TOWARD HER. 

MARINA ADVISED'SHE DIP NOT SHARE OSWALD—S POLITICAL VIEWS 

AND COULD NOT UNDERSTAND HIS VIEWS. RECALLS ICE HAD THROWAWAYS AT 

Molt: IN NEW ORLEANS ABOUT CUBA AND OSWALD SAID HE WANTED TO HELP 

CUPA. SHE REPLIED THAT CUBA DID NOT NEED HIS HELP. MARINA STATED 

THF NAME HIDELL WAS PROBABLY A FICTITIOUS NAME UP BY OSWALD 

ANr COULD BE PHONETIC WITH FIDEL PAREN MEANING FIDEL CASTRO 

FArEN. 

INTERVIFW PROCEEDING SATISFACTORILY ALTHOUGH UNDER THE 

FITrICULTIES OF INTERFERRENCE OF THE CHILDREN AND WILL BE 

COrTINUED TOMORROW. 

ENV AND ACK PLS 

12-28 AM OK FBI WA LET 
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Report of SA RAYMOND J. FOX, Denver, 'dated 
December 1, 1963; 
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Will attempt to loaate R. L. HIGGINS at Casper conCern-.:4: 

remarks made by him to the effect that President KENNEDY would ' ' - 
be re-elected. 
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Will locate and interview GYLE MYERS upon his return • 
to Meeker, Colorado, approximately December 16, 1963. 
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I  I 	• 

LOREN GRAVES, Deaver, Colo. states he may have said "President ' 
KENNEDY could be killed" during discussions with friends in summer 
of 1963, as illustratiom that average Americans, by not taking an 
active part in affairs of U. S. Government, could endanger the life • 
of the President. EDWARD PART?KA, waiter, Profile Room, states he .. 
overheard guest, Mrs. MUIEL SMITH, wife of retired officer, Thrift 
Finance Company, Denver, remark June, 1963, that President iENNEDY 
would never finish term, and in October, 1963, refer to name "LEE • 
OSBORNE" and state "RUBY will handle." •PARTYKA also claimed believes 
JACK RUBY and LEE HARVEY OSWALD together at Profile Room early Nov., 

	

1963. Manager and Assistant Manager, Profile Room, state remarks 	• 
attributed to Mrs. SMITH not heard at this restaurant at anytime 
and no one ever observed at Profile Room bearing resemblance to RUBY 
or OSWALD. Officer, Thrift Finance Company, states Mrs. MURIEL SMITH 
and husband are responsible and loyal citizens and entirely unlikely 
Mrs. SMITH would make such remarks. - Thrift Finance Company records 
ehow'PARTYKA obtained loans from Thrift Company which are now delin-
quent, was recently dunned by company and considered completely un-
reliable. Allegation made THEODORE CONRAD BILLINGS stated President 
KENNEDY believed in "One World Party" and for this reason should be 
shot. BILLINGS interviewed and categorically denies making this ' 
statement. 

I 	 - r - 
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xEDERAL BUREAU OF INVESTIGATI Y` 

1 
	

Data  DerPrnber 'I 1951 

aor 

Mr. L0PT4 GPAVES, ii_South,Washington_Stxtet, advised 
he recalls visitin,  with Mr. and Mrs. RUCKER, 10712 West 62nd-  
Place, Arvada, Colorado, during the summer of 1963. He also 
recalls during this visit discussing with the RUCKERs the lack," 
of interest shown by the average American in the affairs of our 
Government and urging them to become more active in this regard. 
He said he was convinced that the "rock and roll group" in the 
United States was confusing the American people and that his aim 
yr; to get Americani beck to reading the Bible. 
• 

tars cr4,771 stattd he cannot recall having specifically 
stated during this d)r.716alon that "President KENNEDY eould be 
killed," but coll.+ vl,tv yell have done so in order to illustrate 
that average AffericAnl, by neglecting to take an active part in 
affairs of Govevnment, rot only jeopardize the Government but 
cr!Ad endanger th' weiv life of the President. 

GRIOFS stat.1 he is a subscriber to Life-Line Magazine 
ant that he urged the WICKER% to read this publication in order 
to be aware ^f the' pA.,4 to take an active part in the affairs of 
orr Governmnnt. 

GRAVES AtivifIA h.! had no information regarding the 
esnassination of Fresident KENNEDY. He said that he does not 
Inv: JACK RUBY or Lt s;  HARVEY OSWALD and has no information regard-
irp, their activities. 

on  12/2/63 	at Denvet t_Colorado 	Fool  DN 89-41  

Special Agent RAYtION” J. FOX/rf 	 12/3/63  
.3— 	Date eliCtOt•el 
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FEDERAL BUREAU OF INVEST!(  

Dot,  De..-en Der 4, 1963 

Mr. MORR 	MANN Attorney-at-lav,_11rsiV4WIY-11:434-  
48,...PVWvet,PP.I9r-adc., telephonically advised that since he was 
Interviewed by FBI Agents, he had determined fret conversation 
with his wife, that MARIAN CARROLL, sister of JACK RUBT of Dallas 
Texas, had called her sistur,MA, last name unknown, in Dallas 	4.44 
2exas, from his home in Denver, Colorado,-1.n -SEptee4C1-1963. 
RUILAND continued that he believes EVA and JACK are engaged in 
business together. Re continued that he recalls that. Mrs. RUTLAND, 
MARIAN CARROLL and hi, RUILAND, all talked to EVA 02 the telephone, 
but that they did not talk to JACK RUBY. 

EV statAd that MARI (CARROLL'iiiraTs iF laftest_Loyous  
nicago 26,../11incAs. 

Mx. EILAND cvnnluded that he has thc.aelt aliout his cousin, 
JACK RUBY, if* Palla=, ar:4 the situation there, but be is unable to 
offer ary flitthFr i.nfcriAti"n to what he previously furnished. Be 
adJ2d that he &sixty tr• offer his assistance in this matter to the 
FET.. 

On 12/2/63 	st 	 Fil. I  Dr 99-41  

by  SpecliAAreALJUaWL,CAzamkalsr___Dat. dictor•d____1214113_- 
- 5- 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATk 

Doe  December 4, 1963  

1/  

,Box..134, Idledale, Colorado, was 
interviewed at her place cf employment, the Matinee Lounge, West 
Colfax Avenue, LAcwood, Colorado. 

She advtsei that she fcrmerly lived in Dallas,..Tamaai 
and visited the VAga9 Club just off Oaklawn in Dallas, two or three 
times a year for a six-year period. She advised that during this 
pertod she knew JACK RUBY "just to say hello to" but never worked 
fbr him. She left. Dallas in 1960, or 1961. 

S!u omt,iviei that she would describe RUT as being 
"kc.lky." 	(-1aSr.tatli by statirg that he was rot like other 
reit and that she never had a date with him and, in fact, never 
sav hi' in the ccmpanv rf a female. She said he right be "queer" 
but that she df...es not knw this for a fact. 

She ad:Ife that she never heard of LEE HARVEY OSWALD 
pr4 or to the assasinaticn of President JOHN F. KENNEDY and hat 
ro tnformation that OSWALD and RUBY are acquainted. 

Shr stated flirther that she has never been in the 
Cslousel and has rn knowledge of any organizations that RUBY 
right belong tc. She ccrtAuded that she has never had any dis-
cw.nion concerning prlitics with RUBY. 

ow  12/3/63 	m  Lakewood. Colorado 	DN P9-41 

ky  Special AgentlligHARDLa CAIEBELLAnsLDate dictated .1./41.61.--- 
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1 	 Deo  December 3, 1963 
1. - 	. • , .---_ . '. 	,• 	; ,..m..,:.7-e-i:.-t,,..',A•• . 

..W:-.?- 
artme 	 Street '4.-. ..--. 

9.4: .P: 
Denver,Colora • o and manage 	the apar 	nt house 	c..,...,. - , 

.......... 	 -, -;- 	...-_ 	. 
:7anw.i.11 anlia that 	 KELhas resided n 	 , . 
J2 for ihe past two years. She-recalled that on November:22e,;.“-: ';',..,.- 

1963, the day President KENNEDY was assassinated in Dallas;- of  
McCLUSKEYlinvited her into his apartment to watch the news on-,., 
television) She stated that McCLUSKEY appeared to be shocked:.1%..'-:.*:7' 
at the news of the assassination but not'any more so thantluv"*...,,,4,,, 
average person. The only comment she recalled McCLUSKEY making . T.:- .  
was that "a lot of people didn't like him referrkpg to President 	• 
KENNEDY) because he was a • Catholic." Mrs.tGORYANtalso'recallod„: 
McCLUSKEY was a very strong supporter of t e late President .And-A:. 
that he had never - had anything but good things to say about . 
president KENNEDY. She stated she has never heard McCLUSKEY say 
that he was related to President .  KENNEDY; however, she stated :....,.- -,, 
that she would not be at all surprised if McCLUSKEY mighthaveZ'-':. . 
made such a statement to other persons'since she has knovOlim to : 

. tell "many big lies" in the past. She stated that it igracommon--. :,- 
ly known fact that McCLUSKEY exaggerates and lies readily. She' -i ! 
also stated that no one ever pays much attention to what MCCLUSKEY '. 
says because of the fact that he is a habitual liar and also 	,. --• 

	

._ 	... somewhat of • "out." 	 . 	J• 	,.. 
4 

MrsECORYANOstated she does not think that MidLUSKEY. 
.has been employed recently. She recalled that he was in .and" 
out of his apartment from about November 22 to November 15, 1963. 
She also stated that he travels frequently but she did .not know. 
any of his contacts. She advised that McCLUSKEY lives Abne in 
apartment #2 and she does not know of any relatives he might have.', 

• 

lire.E2ORYANK:4id not have any idea where 
might be at the present time and-stated that he is 
his apartment all the time. Frequently he is away 
apartment for several days at a time. 

• - 
McCLUSKEY - 
in and out•of' 
from his 	•••• 

• 

0,1 _12/3/63 	.,  Denver. Colorado 	r11.4  DN 8941 
:/ 
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Men's Association, Denver, Colo do, and MELVIN WALBRIDCE; ;:- ..7;H:- 

On December 3, 1963, RADVILSHIRE2 Retail Credit. 	} 
,.. 

Identifieition Bureau, Denver PoliosDepartment, advised they; 
;; 

-• 

•••••• 

• 
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DN 89-41 

. 	
_., .. 

... 	., e's 'A'Av... -.1....pr. :- 

. 	. 
..,N1.'!;/4.(:-  .- 

r 7   
wing investigation  

-.. 	'''', 4 	 7 •=6''%.=-'..... 

The follo  
- 	 ''-; '.....,1-'1;,,,:t.-, 	7., 	• 

WILLIAR J. BILLEAUD: 

I 
could locate nothing in their files pertaining to 
McCLUSKEY. 

I' 	 • I • . 

• • • 	,.. 	• ••• 
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DN 139-41 

RE: Mrs. MURIEL SMITH 

• ■ • •tti 
• • • ..•.; :• • 	• . ;„0.- 	i 	• 

On December 3, 1963, Mr. EDWARD PARTYKA teleplionically • 
advised SA RICHARD N. THOMAS that he desired to talk to an Agent 
o.f the Federal Bureau of Investigation since he had information 
concerning the assassination of President KENNEDY. 

• 
PARTYRA'said be was at the Walgreen Drug Store in the 

Cherry Creek Shopping Center, East First Avenue and University . 
Boulevard, and wanted an Agent to meet him at this location.: 

7 
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. r. 	:7.4;1  • .EDEFtAL BUREAU OF INVESTIGATIr 1 	 • • 

Doe  December 3, 1963  
• • . 	. 

*ate• 

• 
- ' 

,134_Carf12144 was interviewed antig,.,;s 

owing information: 	DIts.-,;, 
He stated he has bees employed at the Profile Room, •  , 

Stanley Plaza Hotel, 1560 Sherman, for the past seven and one 

half years except for the period June to October, 1963, when'„"'. 
he worked at Ramon's Restaurant, 235 Fillmore Street,,Denver,,2 .  
Colorado.' 	 . . 

	. . . 
	• 	

, 
. 	 ..  • '-. 	• • - •- ' 

. . 

PARITKA stated during this time he has become 
acquainted with lira. WILLIAM ROBERT SMITH who resides at 888 "' _  
Logan. Her husband is retired secretary of Thrift Finance 

Company, 725 18th Street, Denver, Colorado. He described Mrs. 

SMITH as 4%4'50, gray hair, dresses expensively, a heavy 	:- 

drinker and loud talker. 

- 	. . 	, 	•,r. 	i. :. 

Room:  

during her presence at the Profile 
Beginning in June 1963, he remembered the following 

remarks Mrs. SKIM made dur 	

*... 

• 

"Mark my words, Kennedy won't finish his 

• term. A lot of radicals hate his guts -- 	

:s .., • 

* 

;- 

	

' 	

Left Wing, Right Wing, Castro, and the 

Russians. They also hate Connelly, too, 	

• 

	

11 	

•• because he is a friend of Kennedy's."  

PARTTKA also overheard her saying in June at the 

. 	 • . • 

Profile Room, "suppose he can't do the job, but I don't see 

why not. He has all the tools and has had a dry run for a 

year now." 	 • 

In October, 1963, at Ramon's Restaurant and Bar, 235 

Fillmore, PARTYKA overheard Mrs. SMITH mention the name "LEE 

OSBORNE"  and the same evening when she left the bar made the 

statement, "Ruby will handle". 

Oa 2/3/63  st  Denver, Colorado  DE 89.41  

SA DAVID R. PORTER/bhb • 
Date dictated 

12/3/63  
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(2) • - 4 4 	 11" ?, ;h.  

PARTIVA advised that he had resided in Dellai,*Texas,,.. 
from 1941 to 1951 and worked at the Town and Country:Italian, 
Village, and Sammy's Restaurant. .Me said Mr. and Mrs.•SMITH 
go to Dallas and Mexico City approximately every six months"-..:;‘,.,.. 
on vacation and are acquainted with some of the better enter= 
tainmeut and eating establishments in Dallas. She had, told 
• PARTYRA her favorite spot in Dallas was the Carousel. 'In 

another conversation regarding Texas, Mts. SMITH told PARTYKA, 
"Johnson will tike the spot and Rockefeller will be the next 
;elected presidt. General Walker also hates his guts," 
(meaning )ENNEDY). 

In early Novealer, 1963, PARMA stated he waited - --; -
table on four msn at the Profile Room, tut of whom he believes-. 
to be JACK RUT and LEE OSWALD. Re stated when he came to 
work that day his lxls„ 	SPERTE, assigned him to their.- --" •• I. 
table and stated the man were in a hurry to catch a plane and 

• • 

PARTTEA described the four men as follows: - 

like STAN 
white tie 
watch and 

described 

The N2. 1 man whom he believes to be RUBY, "looked 
MUSIAL from the profile". He wore a gray shiny suit, 
with narrow gold line running lengthwise, gold wrist- 
appeared nervous. 	 *' • 

The No. 2 man whom he believed to be OSWALDI ,vas 
as 5'7", wore a dark suit and tie, and had a receding 

• 

hairline. 

The NO. 3 man was described as tall, dark hair, black 
mustache, wore brown sport jacket, middle thirties, and spoke • 
with a Cuban accent. 

1  

The No. 4 man was described as short and stocky build, 
re thick dark-rimmed glasses and appeared to be in his middle 

;18. 
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• 

for him to give then as quick service as possible. 
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•- 

PARMA Amid the men left the Profile Room at approxi- •• 
mately 7:00 p.m. The man who resembled RUBY left a few sdnutes.. 
before the other three. When leaving the table one of thee•o:IiI;,:-;'•? .‘ . . 
three men rem.arked "where's Jack?" (whom PARTYKA now believes 

▪ meant RUBY). • •I  
fr 

	

PARITRA av -ad that a close associate of Mr. and 	• 
Mrs. SMITH is 	 Presideot. Tbxittliianr.e.COsmAnY,. 
725 18tIlArdza.j.  Dertvu.„...Cohlosado. He said Mrs. SMITS is 	v. - 
Mira-41y seen rn the Profile Room and Raman's Restaurane..-::.:..i.;.: 
with BOYD but he dces not think they are having an 
but are old friends. Mr. SHIM is the retired secretary of 
Thrift FLzan:e Company. He does not believe BOYD was at 
table that evening with the four men but was in the bar: • 	• 

. 	, 
He stated that since president KENNEDY's assassination, 

neither LLOID BOYD nor Mrs. SMITH have been in the bar. He feels 
this peculiar inasmuch as they have been regular customers .during , . 
his employment there the past seven and one-half years.. 

• , 
• • • , 	 , 

e • 4 	, 
• • 	- 

cai 
▪ • II 	. • 
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. 	

▪ 	

d 
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% 	. I • 

Mrs. MURIEL G. SMITH, Office Manager, Gold Suites,:_666 . 
Sherman Street, Denver, Colorado, advised her residence is; 
Apartment 6C, 888 Logan Street, Denver, Colorado. Mrs. .SMITH.  
advised she has never in her entire life resided or visited Dallas, 
Texas, and has never at any time visited Mexico or any other y: 
country on tusinets or pleasure. Mrs. SMITH stated she does';' 
not knew JACK UST, or LEE OSWALD or anyone with similar sounding 
names, of Dallas, Texas, and she has never heard of them until. • 
President KENNEDY was assassinated. She further stated that 
she has never heard of Covernor CONNELLY of Texas until helms 
shot in th'e asaiseination of President KENNEDY. Mrs. SMITH 
advised that she personally has been an admirer of former • 
President KENNEDY and of his family, however, she did believe 
he was -spending too such money in running the Government. She .  
stated that she has never had any real strong political feelings 
regarding the Government and categorically denied making any s'-... 
Statements that were attributed to her. She stated she has no . • 
idea as to how anyone could say anything about her regarding the 
KENNEDYs as she felt genuine remorse and sympathy for the 
KENNEDY family when the President was shot. She stated that to 
the best of her recollection she has not been out of. the State 
of Colorado within the last three or four years and the last " 
time was a visit to Phoenix, Arizona around Thanksgiving Time'.  
of 1959 or 1960. 

Mrs. SMITH. advised that she and her husband and daughter 
occasionally go to Rawn's Restaurant at Denver to eat dinner out . 
and also have been to Le Profile Room but she never has more than 
one or two drinka of Champagne during dinner or afterward. She 
stated that she hes never been intoxicated that .She can recall, : 

. nor does she make any boisterous statements regarding politics. 
Mrs. SMITH stated that she has no idea of any enemies or people 
who dislike her who would say that she would say detrimental 
things regarding the former president and is at a complete loss' 
to explain'it. 

Ffla  DN 89-41 

'Date dictated 12/3/63  
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observation and interview: Mr's. !vim 

it 
• 

Date of Birth 
Place of Birth 
Race 
Sex 
Raigt.t. 
Wwight 
Nair . 
Eyes 
C-meplotaion 
Addresees 

ORIEL 	ta, 
March 21, 1919 

• New York City, New.wfork 
White 
Fessalehir.  , Ida Voile 4,It 	 

• • • 	• • ••- •". 	' 

122 pounds 
Gray 	. -  

)t.'‘,  Blue 
Fair 	 ; • 
Present  

_Zer ...usA 	 t  ft tAmar 
December, 1959 - Present. - 

1010 Magnolia Street, Denver, 
Colorado, 1955 - 

• 
3025 Monroe Street, DenVer,` 
Colorado, 1947 - 1955.,• 	•• 

• 

1165 Grant Street, Denver, 
Colorado, 1945 to 1947.1.. 

• 

Graduated East Nigh School, 
Denver, Colorado, 1936. 
.Dr. ALBERT W. • MARTIN, father, 
deceased. 	• 	• 
Mrs. FLORENCE MARTIN, loather, 
1014 Emerson Street, Denver, 
Colorado. 
DEBORAH SMITE, age 11. 

• 
• • 

. 	• 	. 

Education 

Parents 

Daughter 

6 
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MM. 

Husband 

Occupastion 

WAYNE ROBERT WITH, formerly 
employed as Treasurer of 
Thrift Industrial Bank,, : 
Denver, Colorado, presently 
Unemployed. 

Office Manager, Cold Suites 
for Moore Realty Company, 
Deaver, Colorado, March," 1963,.  
to Present. Prior ten years. 
was unemployed and a housewife. 

Crimimal Record 	Denied. 

16 
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N 89-41 
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On DecemSer 3, 1963, review of the Denver Directory of 
1962 reflects WAYNE R. (MURIEL G.) SMITH reside at 888 Logan: 
Street, Apartment 6C, Denver, Colorado, and he is employed as 
Secretary-Tteasurer of the Thrift Finance Company. 	— 

Oa Deosaler 13, 1963, Police Technician MELVIN 
WALBRIDGE, Dtmvt;r, Colorado Police Department, Bureau of 
Identification and Records, advised he could locate no record 
for a KORILII  G. SMITH. 

17 
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Dot, December 4, 1963' 
1 

• ',4s 
ROGER SPERTE advised that he'is associated with 

te Le Profile Room, a restaurant-at 1560-Sherman Street,' - 
enver, Colorado, but that he'did _not know the Mrs. WILLIAMp7-,-.  
OBERT_SMIlior any 	customer with a similar name. 

stated that he had heard no one either in or out of the res-. 
taurant make any remarks before or after:the assassination, 
of President JOHN F. KENNEDY which did suggest that they 
intended to take his life or wanted anyone to assassinate him:' 
Be-stated that he was well acquainted with Ramanlis, a restaurant' 
in the Cherry Creek District of Denver, inasmuch .as he is a 
personal friend of the ownerp.RAMONO LENCEVANO. He.stated that 
he had heard no one make any remarks concerning a LEE, a RUBY, 

• or any other name which could be linked up with LEEHOSWALD or_ 
JACK RUBY. He advised that he.wasquite familiar with the 
appearance of both OSWALD and RUBY since having.seen their ' 
photographs in the local newspapers, and he emphatically stated' 
that, based on the fact that he is in the business of meeting 
people and recalling faces, he was sure neither OSWALD nor ' 
RUBY had ever been in the Le Profile Room. He commented that 
he was sure that he would recall any statements made by- any 
acquaintance of his to the effect that they wished President' 
JOHN F. KENNEDY to be dead, and that he could recall no such 
statement.-  

of Denver, Colorado 
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FD-302 (R••. 1-2540) DERAL BUREAU OF 1NVESTIGA'14 

Dot.  December 4, 1961  

Mr. JOSEPH SPERTE„ Scotch-N-Sirloin Restaurant, 1 96 
grant Street, Denver, Colorado, advised that he was familia 
with a Mrs. WAYNE R. SMITH who resided at Apartment 6C, 888 15.; 
Logan Street, Denver, Colorado. 'He stated he considered her' 
to be a very nice person about 45 to 50 years of age. He com-
mented that on occasions in the past he had noted that she 
drank considerable amounts and that; on occasions she became 
somewriat boisterous, but that:she had never mentioned anythiig....: 
to 	intis presence which could be interpreted as meaning _- 
that she would be glad if President JOHN F. aNNEDY was dead& v.y..s. 

' He said that he frequented the Le Profile Room in Denver as -': 
well as other restaurants quite oftin inasmuch as. he is involved 
with the managemint of the various restaurants, and that he had 
never seen anyone in any of the restaurants in Denver who re-
sembled 

 
 the pictures of JACK RUBY or LEE OSWALD which he had - 

seen in the press. He stated that Mrs. SMITH has never die- 
cussed any kind of politics 'With him, and that he would have. .- 
recalled any such discussions had they occurred because he , 4 "'vt 
feels that one of the cardinal rules as .a restaurateur is to 
avoid political discussions with his customers.. 

1 

• 

./ 
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PD-$02 (11*•. 1.2540) 'EDERAL BUREAU OF INVESTIGATICG, 

Date  December 4,1.963  
1 ,.. 

.....nrei 	 :-,:a...... 
.:,... 	.,.. 

t 

Yr. MARTIN V. COOK, Scotch-N-Sirloin RestauranW 196'': 
t Street, Denver, Ccaorado, stated that he is very well -;.,,i:. 

quainted with Mr. WAY? E R. SMITH inasmuch as she frequen lye  . 
visits various retacrantn which are located in buildings owned'.  
by Er, COOK,. He Atsted that he considered her to be very nice 
and one whom he hi.1 never seen' to drink to an excess. Be also .  
stated that she wculei be most unlikely to make any remarks %. . . 
which suggert tatshe would be happy if anyone was to be killed, 
tie .commented th%tt She had never made any remarks to him or in. '' 
his presence thmt: would indicate she would be happy if Mr. • UNNEDY was den.1 nor had he ever heard hernention anyone by the 
name of JArT..F.TPY f‘r TAR MAID either before or after. the swims? 
ination. Mr. 0:C. F.114,,i that he had never seen anyone whom 11a .  
belieied to 1,e lel,m.tic../0. with OSWALD or RUBY in Denver.at any 
tiMe. -, " 'h•  

on  j2 of  Denver, Colorado Ffie4 	89-41'.  
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11 ).302 (Rev,. 1-3540) • t . . FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT(" 0 

Dot.  December 3, 1963 

I 	 - 
Mr. ROBERT W. BOYD; Vice-President, Thrift Finance -.. 

Company 725 Eighteenth Street, Denver,. Colorado,' was 'interviewed ' 
i in the ibseace of Mr. LLOI'D BOYD, President of the company.-  Mr.'.  

BOYD advised that he is well acquainted with Mr. WAYNE ROBERT-..:. :.  
(BOB) SMITH and his wife, If.JRIEL,`who reside at 888 Logan_Striet,--,,, 
Deaver. 

Mr. BOYD explained that he met Mr. SMITH as an•officer..- 
of the Thrift Finance Cerpany when he comenced employment with 
that: company in 194.7, and was closely associated with him,• in 
both business and social activities, from that time until Mr...- 
SMITH retired from active management about June, 1963. • He 
plained that Mr. SMITE is still one of the major stockholders 
of the company, and added that to his knowledge, SMITH has not': 
taken any other position or actually been employed since June, 
1963. During the last several years of his employment, he served.  
as Treasurer of the Thrift Finance Company. 

Mr. BOYD further explained that Mr. SMITH married MURIEL 
MARTIN about twenty years ago, and that they have one daughter;— 
DEBBIE SMITH, age twelve, who is a "playmate" of the daughter of 
Governor JOHN LOVE of Colorado. 

Prior to her marriage, Mrs. SMITH was also employed by 
r 

 by Western Federal Savings and'  oan 'Association•and the Moore 
the Thrift F1nanc:e Company, and after marriage, shelves employed 

+, 	Beatty Company in Dezvcr. Following the birth of her daughter, -r  
she was unemployed for several years, until early in 1963,-  when.  
she again accepted a position with the Moore Realty Company.—  She 
is presently employed for that company as a Manager of the Gold .  
Suit es Office Building, 666 Sherman Street. 

• Mr. BOYD described Mrs. SMITH as forty-two to - forty-
five years, tall, medium build, white hair, quite attractive, 
and always dressed in excellent taste. He described Mr. SMITH 

--as--' 	is, 	five fee 
a. 	bui d, and bald. 

tr On 1  /3/63  et  'Denver, Colorado 

by Special Agent ROY I. MISCHX6spg1 '  
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Mr. BOYD stated that both Mr. and Mrs. SMITH 
are individuals who enjoy life and "live quite high",-but 
to the best of his knowledge are absolutely loyal citizens. 
who have never indicated any particular interest in politics-
or political questions. He described them as "hard-headed 
business people" who have never been'attracted-to any type 
•of radicial ideology, and who, in fact, seldom discuss politics 
to more than a casual extent. He added that Mr. SMITH'. 
father, now deceased, was employed by the United States 

. 	• 
Mr- BOYD stated that to his knowledge neither 

Mr. nor-Mrs. SMITH have ever had any relatives, business '- 
associates, or other possible contacts in Dallas, Texas; 
and he does not believe that either of them have been in 
Dallas within recent years. During the past several years, 

. they have spent nearly all their vacations in the vicinity 
or Phoenix, Arizona. He has never heard either of them 

. mention any acquaintance by name of "LEE", "JACK" or "JACK 
RUBY." He said that, if seeking entertainment, Mrs. SMITH 
only patronizes the most luxurious restaurants or clubs, 
and that in his opinicn she would never, under any circum-
stances, enter an establishment such as the Carousel Club 

- even if she was in Dallas. 
•• 

He stated that Mrs. MURIEL SMITH does drink 
considerably socially, but that he does not consider her . 
to be an alcoholic. He stated specifically that he has 
never known her to drink anything except champagne, and 
that even if she is drinking, she is not prone to brag 
or even exaggerate. He has never known her to make any 
"wild" statements which did not have some basis of fact. 

11..LS 

Mr. BOYD advised that the only actual friends 
o1 Mr. and Mrs. SMITH in the Denver area have been 
respbhsible business people, contractors, or bankers, 

. none of whom he would question in any respect. He con-
tinued that Mr. and Mrs. SMITH do dine out rather fre-
quen44y, and that they often patronize the La Profile 

Internal Revenue Service for many years. 
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